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Уводна (и опроштајна) реч наставника музичке културе и 
заменика директора, Розалије Варга

- Кад сте почели овде да радите?
У овој школи сам почела да радим пре много година, али је мој радни век 
почео још давне 1981. године. На моју срећу још у основној школи сам 
знала чиме бих волела да се бавим у животу и та моја жеља се и 
остварила. Определила сам се за позив наставника и цео свој радни век 
сам провела у основној школи  као наставник музичке културе. Заменица 
директора сам постала касније, али ни тада нисам престала да предајем у 
настави. Слушати добру музику, певати, свирати је нешто што свима прија, 
музика је универзални језик који цео свет разуме!

- Кад сте постали заменица директора и да ли је тај посао био 
напорнији од предавања?

Посао заменика директора је нешто сасвим друго: поред уобичајених 
обавеза у смислу потписивања документације имате велику одговорност и 
обавезу да обезбедите што боље и несметано функционисање рада 
школе.



- Шта се променило у школи у току година?
Много тога се у току година променило. Када је мој радни век почео, нисмо користили компјутере у 
настави, имали смо ,,папирне” дневнике, суботом смо одржавали секције, бавили смо се 
друштвено-корисним радом и чини ми се да смо то све много лакше, без оптерећења и прихватали 
и обављали. Ученици нису били у оволикој мери оптерећени, али нису били ни оволико 
заокупљени компјутерским игрицама, друштвеним мрежама и телефонима. Поштовали су и 
уважавали старије, и поштовали правила понашања. 

- Шта бисте поручили будућим генерацијама наставника и шта ученицима?
Будућим генерацијама наставника бих поручила: да је веома важно на који начин ће ученицима 
пренети своја знања, она треба да буду на нивоу који  ће они разумети, да треба да буду  стрпљиви, 
упорни  и да буду узор тој деци! Ученицима бих пак поручила да је веома битно да човек има једну 
општу културу, основно знање из свих предмета  и  да поштују  себе, али и друге .   

- Које су најлепше успомене које ћете повести са собом из ове школе?
Успомене су наравно многобројне. Често се сетите колега са којима сте свакодневно сарађивали, 
размењивали  утиске, идеје, пили кафу и препричавали  догодовштине из школског живота.  На 
сваком часу  се деси нешто интересантно, смешно  па  и тужно. Одмори су увек узбудљиви, 
екскурзије незаборавне. Генерације које су отишле, одрасли који вас љубазно подрављају и кажу: 
Ви сте били моја наставница музичког!                                           Розалија Варга



 

Успеси наших ученика на такмичењима

Да кренемо од најмлађих:

Милица Филиповић 3-1 – прво место на окружном такмичењу из математике.

Лана Ајдуковић 4-1 – прво место на окружном и друго место на општинском такмичењу из математике.

Матеја Жебељан 5-1 – треће место на окружном такмичењу из математике.

Дуња Топчагић 5-1 – друго место на окружном из математике.

Алекса Луцо 5-1 – друго место на окружном нивоу из биологије.

Уна Сеничић 5-2 – треће место на окружном и треће место на општинском нивоу из биологије.

Aлекса Вујић 5-2 – треће место на окружном и друго место на општинском нивоу из биологије.

Инез Јухас 5-4 - прво место на окружном и општинском такмичењу из мађарског језика, прво место на 
општинском нивоу из математике, друго место на окружном нивоу и треће место на општинском из 
биологије.

Бодо Залан 5-4 – друго место на окружном нивоу и друго на општинском нивоу из биологије.

Дорожан Давид 5-4 - друго место на окружном нивоу и друго на општинском нивоу из биологије.

Хевеши Тимеа 5-5 - треће место на окружном и друго место на општинском такмичењу из мађарског 
језика.



Матеја Туторов 6-2 – треће место на окружном и друго место на општинском такмичењу из биологије.

Рихард Чисар 6-4 – прво место на окружном и прво место на општинском нивоу из мађарског језика.

Немања Влатковић 7-2 – треће место на општинском такмичењу из биологије.

Марта Поповић 7-2 – друго место на општинском такмичењу из математике; похвала јер је учествовала на Међународном 
такмичењу ,,Кенгур без граница”.

Милица Топчагић 7-2 – друго место на окружном и друго на општинском такмичењу из географије, треће место на 
окружном и треће место на општинском из математике; похвала јер је учествовала на Међународном такмичењу ,,Кенгур без 
граница”.

Бела Јухас 7-4 – треће место на окружном и друго место на општинском нивоу из мађарског језика, друго место на 
окружном и друго на општинском из хемије, друго место на окружном из физике, треће место на општинском такмичењу из 
географије; похвала јер је учествовао на Међународном такмичењу ,Кенгур без граница”.

Теса Сивери  7-4 - друго место на републичком такмичењу из српског као нематерњег језика;

Бранислав Злоколица 8-1 – друго место на општинском из историје и друго место на општинском из географије.

Михаило Бранков 8-2 – друго место на окружном такмичењу и друго на општинском из географије; прво место на 
регионалном нивоу и друго место на националном нивоу у оквиру такмичења „Национална географска олимпијада“

Беатрикс Кардош 8-4 - треће место на републичком такмичењу из српског као нематерњег језика.



Читалачки дневник

 Похваљени ученици из разреда 3-1: Ања Јовић, Лука Давид, Огњен Болозанов, Ена Милетић, Катарина Чолић, Невена 

Рајчин, Давор Пањичанин, Милица Филиповић, Дуња Кулић

 Похваљени из одељења 3-2: Ана Миљковић, Нина Обрадовић, Анастасија Еремић, Данило Младеновић

 Награђена ученица: Лана Ајдуковић 4-1

 Награђена  ученица: Леа Мари 4-2

Атлетика

-Шанел Гуцијанов освојила је: 1. место на општинском, 1. на окружном,  3. место на међуокружном такмичењу.

 Рукометашице ,,Лехела” (играју наше ученице) освојиле су: 1. место на општинском, 1. место на окружном, 3. место на 

међуокружном такмичењу.

Веслање ергометрима ВК,,Бегеј 1883, Теодор Стојко 5-5 освојио 1. место, Алекса Фелбаб 6. разред, 2. место

На општинском нивоу у атлетици изузетне резултате су постигли ученици: Борис Катић, Едвард Бакош, Давид Стојко, 
Виктор Николић.



Beszélgettünk iskolánk német szakos 
tanáraival, akik már immár tizedszer 

szervezték meg a német tábort.
Koppi Juhász Gabriella és Lóczi Valéria 

mesélnek a kezdetekről...

 2010-ben szerveztük meg először a német nyelvi 

tábort iskolánkban. Mivel a szűkebb környezetünkben 

nem volt ilyen jellegű rendezvény a diákok számára, 

úgy gondoltuk, próbálkozunk vele. Az ötlet jónak 

bizonyult, mert idén, immár tizedik alkalommal került rá 

sor.

A tábor célja, hogy a gyerekek nyáron is aktívan 

foglalkozzanak a német nyelvvel, szórakozzanak, 

játékos módon tanuljanak és fejlesszék a tudásukat 

német nyelvből, bátran használják azt, megértsék a 

másikat és meg tudják értetni magukat.



A résztvevők iskolánk és a környező 

települések diákjai. Az öt napig tartó táborban 

az aktivitások sokrétűek. A hangsúly 

természetesen a nyelvtanuláson van, de más 

jellegű foglalkozásokat is betervezünk, 

amelyeket a diákok nagyon élveznek. Ez 

mellett a diákok meglátogatják városunk 

látványosságait, mint amilyen a városháza 

vagy a színház, és betekintést nyerhetnek 

múltban itt élt német lakosság kultúrájába.

Egy napot mindig kirándulással töltünk 

el. Jártunk már Szabadkán, Karlócán, idén 

pedig az adai fürdőben.



A tábor zárónapján összegezzük az elmúlt 

hét eseményeit, és azt tapasztaltuk, hogy 

a visszajelzések mindig nagyon pozitívak. 

Sok visszatérő táborlakónk van, sőt 

olyanok is akik később kisegítőként vettek 

részt táborunkban.

Örömünkre szolgál, hogy eljutottunk a 10., 

jubiláris német nyelvű táborig. Szeretnénk 

továbbra is folytatni, mert tapasztalatunk 

szerint van rá igény, és az itt eltöltött idő 

hasznos is meg szórakoztató is a diákok 

számára. Koppi Juhász Gabriella és Lóczi Valéria



Beszélgettünk iskolánk rajz tanárával, aki kiváló festő.
Csorba Emil elmondja mikor jött rá, hogy érdekli a festőművészet:

Ez nagyon hosszadalmas időbe telt, sokat tudnák róla mesélni. Kisgyerek koromban, kb 8-9 évessen már az 

akkori vadászújságokat lapoztam és a benne levő illusztrációkat nézegetve rájöttem, hogy én is megprobálnék 

valamit alkotni, így elővettem és minden érdekes képet átmásoltam. Sokszor volt, hogy a vasárnapi vadászatot 

elképzeltem, vagy nagyapám elbeszélései alapján lerajzoltam. Akkor még édesapám sokat segített, magyarázott, 

hogy hogyan kell megrajzolni az embereket, állatokat, úgyhogy az alapokat neki köszönhetem. 

Később, az iskolában már jött a pályaválasztás és az akkori rajztanárom, Juhász Illés vett rá, hogy ezt a 

pályát folytassam, mert lehet belőlem akadémikus festő is. Ez egy gyereknek nagy szó volt, és nagy motivációt 

adott, hogy mellettem volt ő is és hajtott, hogy ne hadjam abba a festést. Így került rá a sor, hogy a Bolyait írjam 

be középiskolának. Utána az akadémiát.



- Hány művet festettèl idáig?
Ezt nem tudom pontosan megmondani, mivel nem számoltam mennyi 
lehet az, de igyekszem inkább a minőségre menni, nem a 
mennyiségre. 

- Milyen témákat kedvelsz festeni?

 Olyan, hogy kedvelt téma nincs, egyaránt szeretem az állatokat, mint 

a tájképet, vagy a csendéletet. De talán az, ami legközelebb áll 

hozzám, azok a vadászjelenetek, és a zsánerjelenetek, amik a tordai 

embereket, látképeket, baromfiudvarokat ábrázolják.

- Ès mi az , amit kevésbé szeretsz, de megcsinálod?

Az absztrakt az, ami távol áll tőlem, de ha kell azzal is megbirkózok.

- Mely műveidre vagy a legbüszkébb?

Mindre egyformán tekintek, mert minden alkotás hordoz magában 

valami mondanivalót, történetet. 



- Szeretik-e a gyerekek a 

rajzórát?

Hát az változó. Ahhoz hogy 

szeressék, neked tanárnak kell 

törekedni, hogy minél 

érdekesebb feladatokat készíts 

nekik, vagy valami újat tudjanak 

kipróbálni. Vannak nehezebb 

feladatok, olyankor kicsit 

visszavonják a kijelentésüket, 

hogy a „rajz a legjobb óra”. Ez 

személyfüggő, vannak akik a 

matekórát nem szeretik, 

ugyanígy vannak akik a rajzot 

nem, de ez csak természetes. 



Milyen hibákat követnek el a gyerekek 

leggyakrabban és hogyan segítesz nekik?

Próbálom őket bátorítani, hogy csúnya, vagy rossz 

rajz nincs, mindent ki lehet javítani. Allergiás vagyok, 

mikor látom, hogy szakítják szét a papírukat, mert  

nekik nem tetszik, aztán mondom, hogy ne tegyék, ki 

tudjuk azt javítani, és végére sikerül is. Minden rajz a 

maga módján jól néz ki. А gyerekek nagyon kreatív 

egyéniségek, nem úgy kell tekinteni rájuk, hogy 

Picasso legyen belőlük, mert általános iskolában, a 

rajz óra inkább csak a kreativitás kifejlesztésében 

vesz fontos szerepet.

Csorba Emil



МАЛЕ ОЛИМПИЈСКЕ ИГРЕ
У организацији Савеза за 

школски спорт града 
Зрењанина,
27. 4. 2023. године су у 
Кристалној дворани одржане 
Мале олимпијске игре. У 
брзини и спретности на 
спортским полигонима 
такмичиле су се екипе 1, 2. и  3. 
разреда наше школе. 
Ово је било наше прво учешће 
на овој манифестацији и 
надамо се да ће се наставити и 
наредних година.



МАЛЕ ОЛИМПИЈСКЕ ИГРЕ



МАЛЕ ОЛИМПИЈСКЕ ИГРЕ



Iskolánk tehetséges tanulójával 
beszélgettünk, 

Págér Emanuellel.

Mikor jöttél rá, hogy tehetséges zenész vagy?
Mindig is szerettem zenéni, kicsi korom óta 
tetszett ahogy a családomban vannak más 
zenészek is. Majd 8 évesen szüleim beírattak a 
zeneiskolába, ahol felismerték tehetségemet.

Összеtudod hozni a két iskola kötelezettségeit?
Az eleiben könnyebb volt összehozni, de 6 év 
zeneiskola után beláttam, hogy minél nehezebb, 
végképp így 8. osztályban, mert sok minden vár 
rám, többet kell tanulni az érettségire, meg minden.

Milyen hangszeren tudsz játszani?
Elsődlegesen zongorán, de tudok harmonikán is 
zenélni, valamint dobolni is.



- Milyen eredményeket értél el a zenében?
Minden évben a versenyeken első helyet nyertem el, tehát 

arany érmet, egyszer Nagybecskereken, majd Újvidéken, 
Belgrádban, Boszniában és újból Újvidéken.

- Melyik fellépésed volt a legnehezebb?
A bosznia fellépésem volt a legnehezebb, mert nagy volt a 

konkurencia és a zsűri is nagyon profi volt. Ott duóban kellett 
játszanom, de a partneremmel 100% pontosak voltunk és 
megnyertük az első helyezést.

- A családodnak és barátaidnak szoktál-e zenélni?
Szülinapokon, családi összejöveteleken szoktam zenélni a 

elektromos zongorán szerb, magyar és angol zenét is mindenki 
kedvére.

                                Págér Emanuell 8/5. osztály



2022. októberében, a gyermekhét keretein belül, az 
állatkiállításon Beslin Danilo nyerte el az első helyezést. 
Elmesélte, hogy éppen ezt az állatot hozta el otthonról:

“Amikor hallottam, hogy ez meg lesz szervezve, én is akartam 
részt venni. A barátommal Teóval elmentünk hozzám, hogy 
mi is hozzunk egy állatot a kiállításra. Egy kakast akartam 
elsődlegesen, mert nagyon szép volt, de nem bírtuk 
megfogni. Teót még meg is zavarta. Aztán egy libát 
gondoltam elvinni, de azzal sem jártunk nagyobb sikerrel. Igy 
megfogtam ezt a fekete tyúkot és nem is gondoltam, hogy 
győzni fogok. A többiek már mind ott voltak a kiállításon mire 
visszaértünk. Nem is gondoltam, hogy ránk szavaznak. A 
fekete tyúkom szelíd volt és meghozta nekem a győzelmet.”

Beslin Danilo 6/5.osztály



ПЕСНИЧКА ШТАФЕТА

У организацији Градске народне 
библиотеке ,,Жарко Зрењанин", 26. 9. 2023. 
године  је у Културном центру одржана 
завршна свечаност ,,Песничке штафете". 
Песникиња Јасминка Петровић се још једном 
захвалила свим младим песницима са којима 
се дружила претходних недеља. Међу 12 
награђених песама је и песма ,,Моја сенка", 
наше ученице Невене Рајчин IV/1.

Честитамо Невени и свим ученицима који 
су се потрудили да и ова Песничка штафета 
буде незаборавна и инспиративна за неке нове 
стихове.



Моја сенка

Не знам, другари,
да ли је и ваша сенка

иста као моја,
ил је ипак мало боља.

Моја сенка мене
свуда прати,
без обзира

колико је сати.

Час је испред мене,
час је иза мене.

Највише воли да се шета
кад је сунчано време.

Не знам зашто
стално иде за нама,

мислим да се она , као и ја,
боји да буде сама.

Невена Рајчин  IV1



Beszélgettünk iskolánk tanulóival, akik aktív tűzoltók 
Varga Attila megválaszolta néhány kérdésünket:

Kik jàrnak az iskolából oda és kik a vezetők? 
Az én osztályomból összesen 5-en vagyunk tűzoltók: Miklos Edvin, 
Juhász Dávid, Págér Emanuell, Farkas Adrián, és én, Varga Attila. 
Iskolánkból vannak még Kun Mária Magdaléna, Nagy Leo, Szalma 
Ákos. 
A vezetőnk Nagy János. Ő az edzőnk. De az elnök, Bata Dezső.

Milyen gyakran jártok oda? 
Eseménytől függő, de ha versenyre készülünk akkor kb. minden 
nap  megyünk, hogy szorgalmasan edzünk.
És ha megbeszélés van vagy ha kisebb buli, akkor is kivétel nélkül 
ott vagyunk. 

Milyen versenyen vettetek rèszt ès milyen eredményt èrtetek el? 
Az utolsó verseny Nagybecskereken volt, és sokat gyakoroltunk, 
második helyezést értük el. Ami elég jónak számít, ahhoz képest, 
hogy milyen lassan szedtük össze a csapatot. És nem egy ember 
hibázott, hanem az egész csapat.



Mennyire vagytok 
felkészülve igazi 
tűzveszélyre? 

Emberektől függ, de 
néhányan elég jól fel 
vagyunk készülve egy 
igazi tűzre. Mások akik 
kicsit gyengébbek, azok 
nem éppen. Ezeket a 
személyeket nem 
szeretném megnevezni a 
csapatból, ők többet 
kellene edzennek. De 
ami azt illeti, helyt 
tudnánk állni egy tűz 
esetén, de majd csak 
amikor betöltjük a 16 
évet.

Varga Attila 
8/5. osztály



Fodrász tippek
A színek terén nagy 

kedvencek a rezes és a 
bézs-szőke árnyalatok, a 
fazonokat illetően pedig tovább 
hódítanak a fokozatosra, 
lépcsőzetesre igazított frizurák. 
A '70-es évek egyik 
legsikkesebb haja is visszatért a 
trendek közé, de a hosszabb, 
tincsekben leomló frufruk is újra 
menők. 

Barta Anett 8/5. osztály



Egy kis divat…

A 2023-as évben a tini lányok farmereket és 
crop-topokat vagy melegítő kompletteket és 
pulcsikat hordanak. Ebben az évben a fekete és a 
rózsaszín nagyon felkapott szín lett. Mostanában 
a Nike a legpopulárisabb márka.

A fekete mindig is gyakori viselet volt és az 
így is maradt a “Wednesday” sorozatnak 
köszönhetően. Persze nem mindenki a sorozat 
miatt visel feketét, hanem mert a fekete olyan 
általános, hogy mindenkinek jól áll.

 
A rózsaszín szín azóta lett hitt, amióta kijött 

az új “Barbie” film. Azóta mindenki, aki picit is 
követi a divatot, rózsaszínt visel.

Sípos Noémi, Juhász Anita és Hevesi Tímea 
                                6/5. оsztály



Két autószerető diákunk bemutatják az autók 
kezdetét, valamint érdekes rekordokat

Autók kezdete

Az autógyártás kezdete 1885-re tehető, amikor Karl 
Benz elkészítette első autóját. 1886-ban pedig 
bemutatta már egy lóerős, négyütemű motorral hajtott, 
háromkerekű járművét. Sok gépjárművel kapcsolatos 
szabadalmat jegyzett és tökéletesítette a villany 
gyújtást.

A leghosszabb autó rekord

A leghosszabb autó Guinness rekordját egy 30,5 méter 

hosszú limuzin tartja, melyet még 1986-ban épített egy Jay 

Ohrberg nevű amerikai autóőrült. A jármű 26 kerékkel, 

valamint saját helikopter leszállóval rendelkezik.



A leggyorsabb autó rekord

1997-ben a Thrust SSC nevű brit autó beállította a jelenlegi 
sebességi világrekordot, ami 1,236 km/ h sebességet ért el 
a nevadai sivatagban. Ez azt jelenti, hogy átlépte a 
hangsebességet, vagyis olyan gyorsan száguldott, mint egy 
vadászgép.

Leghíresebb autó rekord

A DeLorean időgép a Vissza a jövőbe filmtrilógiában látható autó, 
mely egyben időgépként is működik. A történet szerint Dr. 
Emmett Brown (Doki) egy DeLorean DMC–12 típusú 
személyautót felhasználva építette az időgépet, azzal a 
szándékkal, hogy betekintést nyerjen a múltba és a jövőbe, de 
amikor Marty McFly-jal keresztül utazzák városuk, Hill Valley 130 
éves történelmét (az 1885-ös alapításától 2015-ig), be is 
avatkoznak az eseményekbe, újabb és újabb idővonalakat hozva 
ezzel létre.

https://hu.wikipedia.org/wiki/Vissza_a_j%C3%B6v%C5%91be_tril%C3%B3gia


Első elektromos autó 

Az angol Thomas Parker 1884-ben megépítette a saját modelljét, 
saját tervezésű, újratölthető akkumulátorral. Az első igazi 
elektromos autónak azonban a Flocken Elektrowagent tartják, 
melyet a német Andreas Flocken talált fel 1888-ban.

A leggyorsabb elektromos autó 

A Rimac Automobili egy horvát autóipari fejlesztő cég, amelyet 
2009-ben Mate Rimac alapított Sveta Nedelja-ban (Zágráb 
közelében). Fő célja nagy teljesítményű elektromos sportautók 
fejlesztése.
Több prototípust mutatott be a cég. A 2018-as Genfi 
autószalonon bemutatott C Two nevű, négy elektromotorral 
ellátott jármű teljesítménye 1914 LE, végsebessége 258 
mérföld/óra (kb. 415 km/óra). A teljesen lemerült akkumulátorát 
30 perc alatt lehet feltölteni 80 százalékos szintre.

Miklós Edvin és Juhász Dávid 8/5.osztály



A muzslyai 

birkapaprikás
Hozzávalók:

10 kg húshoz

80-100 darab krumpli

15-20 drb vöröshagyma

1 közepes babura paprika

2 gerezd fokhagyma

0,3 dl vörös száraz bor

0,5 dl befőtt paradicsom

1 evőkanál piros fűszerpaprika

só, bors, kömény (őrölt) ízlés 

szerint.
Sztojkó Teodor 6/5. osztály



A   végére   egy   kis   finomság…

A legegyszerűbb muffin

Hozzávalók:
2 bögre liszt
1 bögre cukor
250 ml tej
125 ml olaj
1 tojás
1 csomag sütőpor

Elkészítés:
A lisztet a sütőporral elkeverjük. A tojást habosra 
keverjük és hozzáadjuk a cukrot, valamint a tejet és 
az olajat is. Végül az egészet összekeverjük. A 
muffin formákat kivajazzuk vagy muffin sütőpapírt 
teszünk bele. A masszát a formákba öntjük és 180 
fokon sütjük, még a tetejük aranybarna nem lesz.

Díszítjük ízlés szerint! Molnár Albert 6/5. osztály
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